
PROTOKÓŁ Nr VI/2019

z przebiegu VI sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu  22 lutego 2019 r.

od godziny 1200 do 1350 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska, 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski -  podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

Adam Smełsz – inspektor ds. informatyki,

Marcin Radeberg-Skorzysko – Kierownik Referatu ds. zagospodarowania przestrzennego,

Wiesław Nowicki – Kierownik Ref. Inwestycji Remontów i Gospodarki Komunalnej,

Julia Kapuścińska – Podinspektor ds. dróg i gospodarki komunalnej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Edward Gaitkowski - Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku,

Inni goście:

Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile,

Piotr Holc – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

Stanisław Wełniak – Prezes Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Wyrzysk,

Magda Konopa – Sołtys Auguścina poprzedniej kadencji,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  
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Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2019 – 2031;

3) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej;

4) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatku w drodze inkasa;

5) ustalenia  stref  płatnego  parkowania  na  terenie  miasta  Wyrzyska,  wysokości  opłat

za parkowanie i opłaty dodatkowej oraz sposobu ich pobierania;

6) oceny  aktualności  studium  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy

Wyrzysk oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących

na terenie gminy Wyrzysk;

7) lokalnych standardów urbanistycznych;

8) miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenów  na  wschód

od Kościerzyna Wielkiego;

9) uchylająca  uchwałę  w sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego dotyczącego

przekazania  Gminie  Piła  zadania  publicznego  w zakresie  zapobiegania  bezdomności

zwierząt i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie;

10)  rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Wyrzyska.

   8.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

      9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

      10. Wolne głosy.

      11. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.
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Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

14 radnych, tj.  93,3 % ustawowego składu organu.  

Nieobecny: radny, Pan Piotr Banach. 

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad i poprosił o wprowadzenie

do  porządku  obrad  w  punkcie  7  jako  podpunkt  11  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie

powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Następnie zapytał, czy są jeszcze jakieś

propozycje zmian porządku obrad?

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w związku z tym chciałby, aby Przewodniczący wytłumaczył

dlaczego pojawia  się  taka  uchwała,  gdyż  jest  to  uzupełnienie  po tym jak  klub  Rady Miejskiej

w Wyrzysku „Zadbajmy o gminę” wystąpił o wykreślenie z członkostwa radnego, Pana Ryszarda

Janowiaka i chodzi tylko o uzupełnienie Komisji Rewizyjnej co jest zgodne z ustawą o samorządzie

gminnym.

Przewodniczący obrad Roman Łuka powiedział, że właśnie ta uchwała tego dotyczy. Dokona się

zmian co do składu osobowego Komisji Rewizyjnej.   

W związku  z  powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie  nad  wprowadzeniem do

porządku obrad w punkcie 7 jako podpunkt 11 uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania

stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach
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Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  glosowanie  nad  przyjęciem  porządku  obrad  wraz

z  zaproponowanym projektem uchwały. 

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1.

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  protokołu

z V sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 24 stycznia 2019 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach

Ad.  5  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
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Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane,  a  następnie  otworzył

dyskusję.

Radny Stefan  Wełniak powiedział,  że  w sprawozdaniu  Pani  Burmistrz  za  okres  międzysesyjny

w  dniu  6.02.2019  r.  w  Osieku  nad  Notecią  odbyło  się  oddanie  szatni  TSK  Orzeł  Osiek   po

remoncie.  W związku z tym ma pytania od mieszkańców Osieka,  gdyż w 2017 r.  na zebraniu

wiejskim mieszkańcy Osieka przekazali 30.000,00 zł na remont szatni, a w tym dokumencie oraz

w informacji,  która  ukazała  się  na  www.  nasz-wyrzysk.  pl nie  ma  wzmianki,  iż  mieszkańcy na

zebraniu  przeznaczyli  określoną  kwotę  na  remont  szatni.  Dlatego  ma  pytanie  czy  zostało  to

przeoczone? Następnie powiedział, że ani on, ani radny Ryszard Janowiak nie zostali zaproszeni na

otwarcie  szatni.  Na spotkanie nie  została  również zaproszona Pani  sołtys.  Odczucie było takie,

że  było  to  spotkanie  już  przedwyborcze  Platformy  Obywatelskiej,  bo  nie  wie  co  miał  z  tym

wspólnego senator Mieczysław Augustyn, czy zabiegał o te pieniądze w Urzędzie Marszałkowskim

czy przywiózł jakieś prezenty? Jest to zapytanie mieszkańców miejscowości Osiek i zwrócono się

do niego, aby o to zapytał.  

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  mimo  nieobecności  Pani

Burmistrz  postara  się  odpowiedzieć  na  pytania  i  wątpliwości  radnego.  6  kwietnia  z  inicjatywy

gminy i w porozumieniu Marszałka Województwa Wielkopolskiego zorganizowano konferencję,

a właściwie Departament Sportu i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu zwrócił  się

z prośbą o zorganizowanie dla regionów wielkopolski konferencji na temat pozyskiwania środków

w ramach  projektów,  które  są  prowadzone  przez  ten  departament.  Takie  spotkanie  odbyło  się

w Urzędzie  Marszałkowskim,  dwa  spotkania  informacyjne  dla  północnej  Wielkopolski.  Gmina

Wyrzysk  zobowiązała  się,  że  taką  konferencję  zorganizuje.  Pani  Burmistrz  przyjęła  takie

rozwiązanie, że było połączenie tej  konferencji z otwarciem szatni. Co do zaproszenia radnych,

rady  sołeckiej  i  Pani  sołtys  uzgodnili  z  prezesem  TSK  Orzeł,  że  zorganizuje  takie  spotkanie

w  trybie  wewnętrznym  w  późniejszym  terminie,  o  którym  wszyscy  zostaną  zawiadomieni.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że wszystko rozumie natomiast było to trochę nie tak, ponieważ

gospodarzem  był  włodarz  gminy  i  myśli,  że  Pani  sołtys  jeżeli  reprezentuje  tak  dużą  wieś,

bo ponad 3800 mieszkańców uważa,  że  dla  dobra wizerunku na  tym spotkaniu  powinna być.  

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że zaproszenia na tą konferencję

w  połączeniu  z  otwarciu  szatni  były  wysyłane  przez  Urząd  Marszałkowski  w  Poznaniu.  

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  rzeczywiści  30.000,00  zł  rada  sołecka  i  zebranie

wiejskie  przeznaczyła na remont ale  te pieniądze były przeznaczone na ogrzewanie.  Szatnia na

medal był to inny projekt. Te pieniądze będą rozliczone i pokazane będzie to co zostało zrobione.

Taka mała nieścisłość bo rzeczywiście Osiek przeznaczył pieniądze na Klub, które na pewno będą
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dobrze dobrze wykorzystane za co można podziękować Wiceprezesowi Wiesławowi Nowickiemu.

Ten projekt był całkowicie odrębnym projektem.

Radny  Mateusz  Jaremko powiedział,  że  chciałby  się  odnieść  do  punktu  17,  a  mianowicie

posiedzenia Związku Międzygminnego, czy są znane jakieś konkretne decyzje odnośnie stawek

za śmieci i sposobu ich obliczania?  

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział,  że o godz.12:00 Pani Burmistrz

bierze udział w posiedzeniu i zapewne tam zapadną ostateczne decyzje. 

Ad. 6 Wystąpienia radnych rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Iwona  Schulz  –  Radna  Rady  Powiatu  w  Pile powiedziała,  że  Sesja  Rady  Powiatu  nie  jest

tradycyjnie w czwartek tylko w środę, czyli jest przed Sesją. 16 lutego, w sobotę odbyły się w Pile

Pilskie Targi Edukacyjne. Radna Rady Powiatu dodała, że ma nadzieję, iż wszystkie zainteresowane

osoby, rodzice oraz absolwenci szkół podstawowych, klas gimnazjalnych jak i  klas VIII znajdą

miejsce, którego szukają, czyli odpowiedni zawód w szkole, którą  sobie wymarzyli. Powiat Pilski

pozyskał 4.000.000,00 zł  wsparcia zewnętrznego dla szkół o profilu zawodowym. 916 uczniów

zostanie  objętych  wsparciem  oraz  52  nauczycieli  i  259  stażystów.  Jedna  ze  szkół

ponadgimnazjalnych znajduje się na terenie gminy Wyrzysk i ta pomoc również jej dotyczy, a jest

to CKZiU w Wyrzysku. Wie, że na poprzedniej Sesji podnoszony był temat dróg. W poniedziałek

razem z Dyrektorem wydziału i Wicestarostą dokonali przejazdu po drogach powiatowych. Z tego

co pamięta podnoszona była sprawa wyciętych i nie wywożonych gałęzi na drodze w Kosztowie

w kierunku Rzęszkowa. Rzeczywiście za kościołem te gałęzie były, jeżeli jeszcze nie są usunięte to

zapewnia, że będzie to zrobione w najbliższym terminie. Jeżeli chodzi o drogę z Kościerzyna do

Polinowa to do wykonania tej drogi jest już wykonywana dokumentacja. Droga ta jest wąska, trzeba

ją  zniwelować,  są  tam  górki.  Trzeba  również  dogadać  się  z  właścicielami  gruntów,

które przylegają do tej drogi. Jednak dokumentacja jest przygotowywana. Następnie Pani Iwona

Schulz powiedziała,  że czeka na pytania, jeśli będzie mogła odpowiedzieć to odpowie, jeśli nie to

zbada sprawę i skontaktuje się w późniejszym czasie.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że być może ma informacje co zostało zrobione w kierunku

przycinki drzew na ul. Leśnej w Osieku nad Notecią. Radny Stefan Rymer tłumaczył, że do końca

kwietnia  należy  się  wstrzymać.  Natomiast  z  doświadczenia  poprzednich  lat  wie,  że  jest  taka

kwestia, iż do pewnego okresu wolno drzewa przycinać, a później już nie. Na ostatniej sesji pytał

również o rów odprowadzający odwodnienie na ul. Leśnej.

Radna Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile powiedziała, że jeżeli chodzi o przycinkę drzew

to porozmawia z radnym Stefanem Rymerem bo być może już to zgłosił, jeżeli nie to będzie to
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pilotowała i  udzieli  zwrotnej  informacji.  Podczas ostatniego objazdu zwrócili  uwagę na pewien

problem, który jest nie tylko przy drogach powiatowych, mieszkańcy samowolnie niszczą rowy,

które mają służyć odwodnieniu oraz wykonują samowolnie wjazdy do swoich posesji niszcząc stan,

który powinien temu odwodnieniu służyć. Może nie każdy z właścicieli wie, że jeżeli robi się wjazd

to  trzeba  poinformować  o  tym  Starostwo  jeżeli  jest  to  droga  powiatowa.  Trzeba  ten  wjazd

zalegalizować,  zauważyli  wiele  dzikich  wjazdów,  które  cały  proces  odwodnienia  uszkadzają  i

niwelują. Sprawę rowu zbada i przekaże informacje. 

Radny Piotr Radwański powiedział, że są różne sugestie odnośnie kwestii, iż nie było spisanego

porozumienia odnośnie budowy chodnika w Gleśnie. 

Radna  Iwona  Schulz  –  Radna  Rady  Powiatu  w  Pile powiedziała,  że  wie,  iż  Pani  Burmistrz

występowała o tę drogę, bo jest to droga prowadząca z Glesna w kierunku Wyrzyska Skarbowego.

Na dzień dzisiejszy  nie ma informacji jaka decyzja zapadła. Myśli, że Zarząd bardzo szybko taką

decyzję zwrotną podejmie i informacja zostanie przekazana. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział,  że radna wspomniała o odcinku

drogi Klawek – Polinowo -  Kościerzyn Wielki. W 100%  na odcinek ponad 2 m dokumentacja jest

już  sporządzona.  Prosi  o  przekazanie  informacji,  że  nie  ma  już  potrzeby  sporządzania  tej

dokumentacji. Wystarczy porozumienie w sprawie sprawie 400 m, które jest w Zarządzie. 

Radny Mateusz Jaremko zapytał  czy objazd  dotyczył  wszystkich  dróg powiatowych,  czy tylko

wybranych dróg? Na ostatniej i przedostatniej sesji został źle zrozumiany, gdyż nie chodzi mu o

budowę  nowych  zjazdów  w  miejscowości   Żelazno,  zjazdy  są  odkąd  budynki  istnieją.  Była

budowana droga, która została podwyższona i trzeba by było dokończyć wjazdy na tę drogę. Dostał

odpowiedz  jakby  miały  być  wybudowane  nowe  zjazdy.  Następnie  powiedział,  że  chciałby

sprecyzować również  sprawę odnośnie  Konstantynowa,  gdyż  znana jest  mu  sprawa nanoszenia

piasku ale to nie konkretnie tego dotyczyło.  W miejscowości Żelazno przeprowadzono w zeszłym

roku ścięcie narośli na poboczu. Prosiłby o zrobienie czegoś takiego w Konstantynowie. Droga jest

tam bez poboczy poza asfaltem oraz część asfaltu jest przysypana piaskiem. Wystarczyłoby ściąć

piasek, który leży na asfalcie i droga zrobi się szersza, bezpieczniejsza dla mieszkańców, którzy

tamtędy się poruszają.

Radna Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile powiedziała, że przekaże informacje. Niestety

nie było jej na poprzedniej sesji i nie zna szczegółów.  

Marian  Królak  –  Sołtys  wsi  Konstantynowo powiedział,  że  chciałby  odnieść  się  do  drogi

w Konstantynowie, ponieważ ciągnie się to latami. Według niego radna nie jest przygotowana i nie

ma  pełnych  informacji.  Z  jego  strony chciałby  zadeklarować,  że  jeżeli  będą  mogli  na  drodze

powiatowej to rolnicy to zrobią, natomiast chcą pozwolenie. Ostatnio trzy lata temu gdy powiat
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podciął te krzaki zwisały na pół drogi jeszcze bardziej. 

Radna Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile powiedziała, że jeśli chodzi o przygotowanie do

dzisiejszej sesji to wiedziała, że jest problem drogi w Konstantynowie więc przejechali tę drogę

i zauważyli  wiele zanieczyszczeń. Jeżeli tam są krzaki to umówi się z sołtysem i wskaże on w

którym miejscu to jest i w ciągu tygodnia postara się, aby tych krzaków nie było. 

Krystyna  Gwizdowska  –  sołtys  wsi  Bąkowo powiedziała,  że  chciałby  zgłosić,  iz  na  odcinku

Komorowo – Krostkowo też są zakrzaczenia drogi powiatowej. Gdy wybiegnie zwierzyna z tych

zakrzaczeń kierowca jest bez szans.

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 r.,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa głosowała następująco: 3 członków komisji  „za” oraz 1 członek

wstrzymał się od głosu.  Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że  materiały były szczegółowo omawiane  na

komisjach.  W  międzyczasie  Pani  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  złożyła

wniosek, w którym na podstawie postanowienia sądu zwróciła się o przeniesienie planowanych

wydatków między działami. Dotyczy to działu 855 - rodzina i 852 pomoc społeczna. W rodzinie

jest  rozdział  -  rodziny  zastępcze,  gdzie  są  wykupione  usługi  z  tytułu  dzieci  umieszczonych

w  rodzinach  zastępczych.  Postanowieniem  sądu  jedno  dziecko  zostało  przeniesione  z  rodziny

zastępczej do placówki opiekuńczo wychowawczej. W związku z tym konieczne jest przeniesienie

tych wydatków do innego działu, gdzie to zadanie jest finansowane, czyli do działu 852. Jest to

jedyna zmiana, która jest wprowadzana do tych materiałów, które były szczegółowo omawiane na

komisjach. 
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W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

przyjęcia autopoprawki w uchwale w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok. 

  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że na jednej z komisji mówiła, że wkradł się błąd

w uchwale gdzie winno być napisane w tytule rok 2019, a nie 2018. Był to błąd pisarki. 

W dalszej  kolejności  Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie w sprawie  zmian w budżecie

Gminy Wyrzysk na 2019 rok wraz z zaproponowaną i przegłosowaną autopoprawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/75/2019, która stanowi

załącznik nr 4 do protokołu.
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019 – 2031;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa głosowała następująco: 3 członków komisji  „za” oraz 1 członek

wstrzymał się od głosu.  Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2019 – 2031. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/76/2019, która stanowi

załącznik nr 5 do protokołu.

3) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/77/2019, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu

4) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatku w drodze inkasa;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały
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projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

Jacek Wiśniewski – zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że od czasu wydania opinii przez

komisje  w  sprawie  tej  uchwały  nastąpiła  zmiana  jeśli  chodzi  o  sołtysa  sołectwa  Auguścin.

W związku z tym w uchwale  w § 1 pkt.  1  w tabeli  jest  Auguścin kolumna „Imię i  nazwisko

inkasenta”  otrzymuje brzmienie Mateusz Dutkiewicz. W pozostałej części uchwała jest bez zmian. 

Przewodniczący Rady zapytał radcę prawnego, czy należy osobno przegłosować poprawkę?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że jeżeli jest to autopoprawka to można przejść

do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej

uchwałę w sprawie poboru podatku w drodze inkasa wraz z wprowadzoną autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/78/2019, która stanowi

załącznik nr 7 do protokołu

5)  ustalenia  stref  płatnego  parkowania  na  terenie  miasta  Wyrzyska,  wysokości  opłat  za

parkowanie i opłaty dodatkowej oraz sposobu ich pobierania;
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

ustalenia stref płatnego parkowania na terenie miasta Wyrzyska, wysokości opłat za parkowanie

i opłaty dodatkowej oraz sposobu ich pobierania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA:  14,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/79/2019, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu

O godz. 12:42 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

O godz. 12:47 wznowiono obrady. 
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6) oceny aktualności studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk

oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  obowiązujących  na  terenie

gminy Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W związku z nie podjęciem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie  oceny

aktualności  studium  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Wyrzysk  oraz

miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  obowiązujących  na  terenie  gminy

Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/80/2019, która stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu
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7) lokalnych standardów urbanistycznych;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Natomiast Komisja Rolnictwa i

Ochrony Środowiska głosowała następująco: 3 członków Komisji „za” oraz 1 członek „przeciw”.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

lokalnych standardów urbanistycznych.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski,

Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard

Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko.

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/81/2019, która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu
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8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów na wschód od Kościerzyna

Wielkiego;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady powiedział, że głosowanie będzie składało się z trzech odrębnych głosowań. 

W związku z  powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie  w sprawie  stwierdzenia,

że miejscowy plan zagospodarowania terenów na wschód od Kościerzyna Wielkiego nie narusza

ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak,  Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell,  Stefan  Tomasz  Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że w zał. 2 jest bezprzedmiotowy, gdyż nie wpłynęła

żadna uwaga i nad tym podpunktem nie trzeba głosować. 

W dalszej  kolejności  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  zał  3  -  rozstrzygnięcie

o  sposobie  realizacji  zapisanych  w  planie  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  technicznej,

które należą do zadań własnych gminy.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego terenów na wschód od Kościerzyna Wielkiego.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/82/2019, która stanowi

załącznik nr 11 do protokołu

9)  uchylająca  uchwałę  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  dotyczącego

przekazania Gminie Piła zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt

i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

podjęcia  uchwały uchylającej  uchwałę  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego

dotyczącego przekazania Gminie Piła zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności

zwierząt i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/83/2019, która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu

10)  rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Wyrzyska,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 lutego br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 lutego br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał  §  1 „Po rozpatrzeniu  skargi  Pani  K.L.  na  działania  Burmistrza

Wyrzyska i po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej

w Wyrzysku  w sprawie  zarzutów postawionych  w skardze,  Rada  Miejska  w Wyrzysku uznaje

skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu.”

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowania w sprawie  rozpatrzenia skargi na działania

Burmistrza Wyrzyska.

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr VI/84/2019, która stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu

11) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z tym, że uchwała jest krótka pozwoli sobie ją

odczytać:  „  Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  powołania

stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca
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1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2018 r., poz. 994 z późn. zm.) oraz § 14 ust. 1 i ust. 3

Statutu Gminy Wyrzysk stanowiącego uchwałę nr L/419/2018 Rady Miejskiej z dnia 24 sierpnia

2018  r.  w  sprawie  Statutu  Gminy  Wyrzysk  (Dz.  Urz.  Woj.  Wiel.  poz.  6625)  uchwala  się,

co następuje:  §  1.   W załączniku do uchwały Nr I/3/2018 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia

19 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dokonuje

się zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Wyrzysku, polegającej

na powołaniu radnego …………………………. na członka Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej

w  Wyrzysku.  §  2.  Wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku. § 3.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.”

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek, aby zwiększyć ilość składu osobowego Komisji Rewizyjnej

z obecnych trzech członków do czterech członków. 

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że  jest  to  kwestia  poprzedniej  Rady,  gdzie  też komisja  była

trzyosobowa i  na  sesji  listopadowej  po  wyborze  nowych  radnych  ustalono  trzyosobowy skład

Komisji Rewizyjnej. Ten wniosek, który Przewodniczący podał uważa za nie zasadny ze względu

na to, że trzyosobowa Komisja Rewizyjna wystarczy. Jeżeli będzie czteroosobowa komisja to może

dochodzić  do  sytuacji  patowych  bo  będzie  dwa  do  dwóch.  Komisja  Rewizyjna  jest  to  organ

kontrolujący i uważa, że jeżeli jest sytuacja, że nie ma innego klubu, który jest wspierający obecną

Panią Burmistrz tj. Klub liczący 11 osób i 4 osoby, które nie są, jak radny na sesji listopadowej

zaznaczył, iż Klub „Zadbajmy o gminę” jest opozycyjny. Następnie dodał, że Klub, którego jest

Przewodniczącym jest Klubem do merytorycznej dyskusji i rozważania problemów, które zaistniały

i  mogą zaistnieć w obecnej  Radzie  i  działaniach Burmistrza.  Uważa,  że  powiększenie Komisji

Rewizyjnej do czterech osób jest nie zasadne. 

Przewodniczący Rady powiedział,  że  Pan Stefan  Wełniak jako radny ma prawo wyrazić  swoje

zdanie jednak co do ilości składu osobowego Komisji Rewizyjnej decyzję podejmuje cała Wysoka

Rada. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że odniesie się do jednej kwestii odnośnie sytuacji patowej.

Nie  ma  możliwości  sytuacji  patowych,  gdyż  jeśli  wczytałby  się  w  Statut  Gminy  Wyrzysk

decydujący głos w głosowaniu ma Przewodniczący, także myśli, że nie dojdzie do takiej sytuacji

jeżeli Wysoka Rada zadecyduje o rozszerzeniu Komisji Rewizyjnej. Następnie dodał, że nie nazwał

klubu opozycyjnym, ale radni sami przedstawiają się w niektórych głosowaniach dlatego myśli,

że nie ma tu żadnych wątpliwości. 
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Radny  Stefan  Wełniak powiedział,  że  radny  Leszek  Matuszewski  jest  w  błędzie  i  próbuje

sugerować, że oni są w opozycji,  a są oni wybrani tak samo jak on, natomiast mają prawo nie

zgadzać się z niektórymi sytuacjami i mają prawo wnosić swoje wnioski. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie czteroosobowego składu Komisji

Rewizyjnej.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (10)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 

Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz 

Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (4)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

Następnie  Przewodniczący  poprosił  o  przedstawienie  kandydata  do  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej w Wyrzysku. 

Radny  Mateusz  Jaremko zgłosił  kandydaturę  radnego,  Pana  Stefana  Wełniaka,  gdyż  jest  on

Przewodniczącym Klubu „Zadbajmy o Gminę”, ma większy staż niż pozostali członkowie klubu i

dlatego najbardziej nadaje się na członka Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Rady zapytał Radnego Stefana Wełniaka, czy wyraża zgodę na kandydowania do

składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Stefan Wełniak powiedział, że wyraża zgodę. Następnie dodał, że chciałby dołączyć uchwałę

klubu radnych „Zadbajmy o gminę”. 

Przewodniczący Rady powiedział, że bardzo dziękuje ale nie jest to przedmiotem rozpatrywanego

punktu.

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że prosi o minutę przerwy z przyczyn technicznych. 

O godz. 13:12 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 
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O godz. 13: 17 wznowiono obrady.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie powołania do Komisji Rewizyjnej radnego,

Pana Stefana Wełniaka.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (4)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

PRZECIW (10)

Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz Głąb,  Ryszard Janusz

Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz

Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (1)

Piotr Feliks Banach.

Przewodniczący Rady powiedział,  iż  w związku z odrzucenie przez Wysoką Radę kandydatury

radnego  Stefana  Wełniaka  prosi  o  przedstawienie  kolejnej  kandydatury  do  składu  Komisji

rewizyjnej. 

Rady  Włodzimierz  Michalski zaproponował  kandydaturę  radnej,  Pani  Beaty  Królik,  gdyż  nie

pracuje ona w stałej komisji, a pracuje w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która zbiera się tylko

w razie potrzeby. Myśli, że miałaby przy tej okazji możliwość pracować na komisjach i według

niego jest to dobra kandydatura. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy radna, Pani Beata Królik wyraża zgodę na kandydowanie do

składu Komisji rewizyjnej?

Radna  Beata  Królik powiedziała,  że  nie  wyraża  zgody  na  kandydowanie  do  składu  Komisji

Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kolejnej kandydatury. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że zgłasza kandydaturę radnego, Pana Łukasza Napierały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny, Pan Łukasz Napierała wyraża zgodę na kandydowanie do

składu Komisji rewizyjnej?

Radny,  Pan  Łukasz  Napierala  powiedział,  że  nie  wyraża  zgody  na  kandydowanie  do  składu
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osobowego Komisji Rewizyjnej. Następnie powiedział, że jedynym kandydatem Klubu jest radny,

Pan Stefan Wełniak.  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kolejnej kandydatury. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że zgłasza kandydaturę radnego, Pana Mateusza Jaremko.

Wyroki sądu oraz orzeczenia różnej instancji mówią, iż o składzie Komisji Rady decyduje Rada,

a nie klub, który desygnuje przedstawiciela. Następnie dodał, że można zwrócić się do mecenasa,

który ma większą wiedzę na ten temat. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny, Pan Mateusz Jaremko wyraża zgodę na kandydowanie do

składu Komisji Rewizyjnej?

Radny, Pan Mateusz Jaremko powiedział, że nie wyraża zgody na kandydowanie do składu Komisji

Rewizyjnej. Uważa, że nie ma takiej wiedzy, aby w tej komisji być.

Przewodniczący Rady zwrócił się do mecenasa o wykładnię co w tej chwili Rada ma począć oraz

jakie ma możliwości.  

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że zakres działania Rady dotyczący powoływania

członków  Komisji  Rewizyjnej  jest  określony  w  ustawie  o  samorządzie  gminnym  w  przepisie

art.18a ust.  2, który brzmi: ”W skład komisji rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele

wszystkich  klubów,  z  wyjątkiem  radnych  pełniących  funkcje,  o  których  mowa  w  art.  19

przewodniczący i wiceprzewodniczący rady”. Przepis ten daje z jednej strony możliwość i prawo

każdemu z klubów do przedstawienia swoich kandydatów i do wyboru w skład komisji rewizyjnej

i  do  uczestniczenia  każdego  z  tych  klubów  w  działaniu  tych  komisji.  Z  drugiej  strony  Rada

w  sposób  swobodny  podejmuje  uchwałę  w  sprawie  powołania  tej  komisji  co  oczywiście  nie

oznacza całkowitej swobodności, bowiem tak jak wcześniej przeczytał należy zapewnić możliwość

pracy  w  komisji  rewizyjnej  wszystkim  klubom.  Problem,  który  teraz  wystąpił  podczas  obrad

dzisiejszej sesji w związku z uzupełnieniem składu osobowego komisji rewizyjnej był przedmiotem

rozpatrywania  już  w  wielu  orzeczeniach  sądów  administracyjnych.  m.in.  wyrok  sądu

administracyjnego w Szczecinie z 6 kwietnia 2011 roku, sygn. II SA/SZ 289/11. W tym wyroku sąd

podkreśli, że rada gminy swobodnie podejmuje uchwałę w sprawie powołania komisji rewizyjnej.

Żaden  bowiem  przepis  ustawy  o  samorządzie  gminy  nie  wprowadza  konieczności  przyjęcia

propozycji klubu w wytypowaniu swojego przedstawiciela do komisji rewizyjnej. Kolejny wyrok

jest to wyrok naczelnego sądu administracyjnego z 8 marca 2005 sygn. OSK 1268/04, gdzie NSA

stwierdził,  że  nie  ma  podstaw  do  wyprowadzenia  wykładni,  że  o  składzie  osobowym komisji

rewizyjnej decydują kluby, a nie organ stanowiący czyli rada, której komisja jest organem. Kolejny

wyrok tj. wyrok naczelnego sądu administracyjnego z 10 stycznia 2012 r. i wyroki wojewódzkiego

sądu administracyjnego  w Białymstoku  mówią,  iż  w sytuacji,  gdy zarówno klub radnych  nie
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odstąpił  od  zgłoszenia  kandydata  odrzuconego  przez  radę  jak  i  rada  nie  zmieniła  stanowiska

w ocenie  kandydata  danego  klubu,  który był  przedstawiony na  danej  sesji  nie  ma  możliwości

podjęcia takiej uchwały. Orzecznictwo twierdzi, że należy dążyć do konsensusu w sprawie wyboru

kandydata.  Kolejny  wyrok  tj.  wyrok  wojewódzkiego  sądu  administracyjnego  w  Gorzowie

Wielkopolskim z 28 grudnia 2012 r. sygn. II SA/GO 564/12 WSA stwierdził, że klub ma prawo

decydować kogo ze swoich członków desygnuje jako swego przedstawiciela do komisji rewizyjnej

co też nie oznacza, że taki kandydat zostanie członkiem komisji, gdyż musi on uzyskać akceptację

rady wyrażoną w drodze głosowania.  W przypadku braku takiej  akceptacji  klub może wskazać

innego  przedstawiciela  do  komisji  rewizyjnej,  który także  musi  uzyskać  akceptację.  Natomiast

w sytuacji, gdy klub nie będzie chciał zgłosić kandydata orzecznictwo sądów administracyjnych

określa,  że  jest  to  równoznaczne  z  rezygnacją  ze  skorzystania  z  tego  uprawnienia  i  przyjęcia,

że w takim przypadku rada nie dokona wyboru, ponieważ klub odstępuje od swojego prawa do

wyboru  spośród  swoich  członków  przedstawiciela  do  komisji  rewizyjnej.  Orzeczeń  jest  wiele

dlatego, że jest to ugruntowana linia orzecznicza. Dalej można przeczytać,  że „nie skorzystanie

przez klub radnych ustawowego prawa do posiadania swojego przedstawiciela w komisji rewizyjnej

nie może bowiem uniemożliwiać utworzenie komisji i prowadzić do paraliżu pracy rady”. Kolejne

orzeczenie,  które  jest  podsumowujące  tj.  orzeczenie  naczelnego  sądu  administracyjnego

z  27 czerwca  2013  r.  II  OSK 325/13stwierdzono  w nim,  że  działanie  klubu  uniemożliwiające

powołanie  komisji  rewizyjnej  w  ustawowo  określonym  składzie  należy  uznać  za  działanie

naruszające prawo oraz poprzez nie uzasadnioną rezygnację z przyznanego ustawą publicznego

prawa  podmiotowego  za  nadużycie  tego  prawa  i  wykorzystanie  go  do  celów  niezgodnych

z intencjami  ustawodawcy.  W takich  okolicznościach  uchwała  rady gminy powołująca  komisję

rewizyjną w okrojonym składzie nie narusza prawa. Rozumie, że do takiej sytuacji dojdzie wtedy

kiedy czas do następnej  sesji  i  próba osiągnięcia  konsensusu nie  powiedzie się.  Do tego czasu

apelowałby, aby sprawą zająć się na następnej sesji.  

Przewodniczący Rady powiedział, że wypowiedz pana mecenasa bardzo objaśniła sprawę. Również

jest  za  tym,  aby  na  najbliższej  sesji  zająć  się  tą  niewątpliwie  problematyczną  sprawą.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że radca prawny zrobił to wybiórczo bo on zna opinie i decyzje

sądów administracyjnych w takim przypadku który ma miejsce i sąd administracyjny wyraził opinię

klubu. Chciałby powiedzieć, że klub odwoła się do sądu administracyjnego i do wojewody w tej

sprawie  i  zobaczymy  co  sąd  administracyjny  i  wojewoda  w  tej  sprawie  zrobią.  

Przewodniczący Rady powiedział, że nie byłby tak odważny i tak bezpośrednio nie krytykowałby

słów prawnika.  

Ireneusz  Subczyński  –  Radca  Prawny powiedział,  że  chciałby  przestrzec  rozumienie  jego
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wypowiedzi  jako wyroku i  wykładni,  która  jest  powszechnie  obowiązująca.  Jedynie  przytoczył

powszechne  orzecznictwo,  które  jest  ugruntowane,  dlatego  m.in.  przytaczał  bardzo  dokładnie

sygnatury tych orzeczeń, aby każdy mógł sobie to sprawdzić. Natomiast jeżeli Pan radny twierdzi,

że się myli albo, że są inne orzeczenia, które przeczą temu orzecznictwu to z chęcią chciałby się

zapoznać  z  sygnaturą  tego  orzeczenia  bo  wtedy  mógłby  to  wszystkim  przedstawić,  czy

rzeczywiście linia orzecznicza odstępuje od tego o czym mówił.  

Przewodniczący Rady powiedział,  że  w związku z tym,  że na tej  sesji  nie  można było podjąć

uchwały  proponuje  na  tym  zakończyć  i  tak  jak  wcześniej  powiedział  mecenas  przystąpią  do

dalszych prac i być może w drodze konsensusu na następnej sesji uda się stosowną uchwałę podjąć.

Radna  Beata  Królik powiedziała,  że  nie  wie  czym  jest  to  spowodowane,  ale  może  wszyscy

przemyślą na następną sesję czy kandydatura radnego, Pana Stefana Wełniaka jest taka straszna.

Czy komisja boi się Pana Stefana Wełniaka mieć w swoim składzie? Jest pierwszy raz radną i ją to

przeraża. Czy osoba Pana Stefana Wełniaka jest jakimś zwierzęciem, który radnych zje? Patrząc na

to wszystko z boku jest to poruszane drugi raz, 19 listopada było pierwszy raz. Swoje sympatie

i antypatie zostawia się w domu. Tu się pracuje.  

Przewodniczący Rady powiedział,  że  chciałby radną uspokoić,  gdyż radni  na ten problem i  na

radnego Stefana Wełniaka nie patrzą jak to radna zaprezentowała. O składzie danej komisji,  nie

tylko komisji rewizyjnej ale każdej komisji Rady Miejskiej obojętnie w jakim mieście decyduje

Rada. W takich sytuacjach jest mu trudno coć dodać. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że musi się odnieść do słów Pani Beaty Królik, aczkolwiek

nie chciał  tej  dyskusji  przedłużać bo uważa,  że  jest  ona  całkowicie  bezzasadna.  Nie patrzą  na

nikogo jak na wilka, czy jak na jakiegoś dziwnego człowieka ponieważ wszyscy są mile widziani

w pracy,  a  najbardziej  Pani  radna z  tego względu,  że  chcieli  jej  stworzyć  możliwość  jako nie

pracującej w żadnej komisji stałej. Tak jak wspomniał radny Włodzimierz Michalski Pani Beata

Królik nie wywiązuje się z swoich obowiązkach jako radna i chcieli tą możliwość stworzyć. Nikogo

nie chcą odpychać, nikogo się nie boją i nie mają lęków nawet przed radnym Stefanem Wełniakiem

bo nie  jest  tak straszliwą osobą,  żeby się  go obawiać.  Akurat  radni  mają zakładka na  tablecie

aktualności i są dzisiaj poruszone wątpliwości co do wyboru składu komisji rewizyjnej. Są wyroki

sądu  administracyjnego,  sądu  naczelnego,  które  wyraźnie  mówią  i  potwierdzają  słowa,  które

mecenas przytoczył. Wyraźnie jest powiedziane, że rada gminy decyduje i uważa, że taki skład

komisji byłby najbardziej odpowiedni.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że od tego jest sąd. Sąd zadecyduje bo takie jest prawo. Jeżeli

radny Leszek Matuszewski  próbuje sugerować to jest  to  zbyteczne.  Jeżeli  będzie  decyzja sądu

negatywna to będzie wiadomo co dalej robić, a jeżeli będzie pozytywna to wysoka rada będzie
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musiała to przyjąć.

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  nie  próbował  niczego  sugerować,  są  chętni  do

współpracy i wszystkich zapraszają.    

Przewodniczący Rady powiedział, aby w drodze konsensusu dobrze przygotowali się do następnej

sesji i tam rozstrzygnęli o tym niewątpliwie ważnym problemie. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku

nie została podjęta.

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.  

Radny Leszek Matuszewski powiedział,  że w okresie międzysesyjnym odbyło się dużo zebrań,

odbyło się m.in. zebranie wiejskie w Osieku nad Notecią, gdzie wybraną panią sołtys. Wspólnie

z panem radnym, Panem Tomkiem Bogdańskim miał przyjemność uczestniczyć w otwarciu „Szatni

na medal”, które organizował Marszałek Województwa Wielkopolskiego z racji dofinansowania tej

szatni.  Poza  tym  miał  przyjemność  uczestniczyć  w  zebraniu  Ochotniczych  Straży  Pożarnych

w Osieku nad Notecią.  Druhowie  dziękują  za  współpracę  całej  Radzie  Miejskiej  w Wyrzysku.

Następnie radny powiedział, że chciałby przekazać na ręce Przewodniczącego podziękowania od

druhów.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w lutym był w Złotowie na spotkaniu dotyczącym tradycji

Krajny. Następnie dodał, że gmina jest regionem, który należy do Krajny. Spotkanie było bardzo

ciekawe, profesorowie mówili na temat słownictwa, tradycji oraz jedzenia. Uważa, że jest to ważna

sprawa.  Radny dodał,  że  zostało  to  organizowane  przez  Lokalną  Grupę  Działania  Krajna  nad

Notecią i  był jedyny z gminy Wyrzysk. Jeżeli  byłyby jeszcze takie spotkania to warto by było

jechać  i zapoznać się z regionem Krajny.

9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.

Dyskusji nie podjęto.

                                            

10. Wolne głosy.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że pewien Pan poprosił go, aby wypowiedział się na pewien

temat i będzie to dzisiaj oglądał, dlatego on zabiera głos w tym punkcie. Mieszkaniec powiedział,

że  od  dłuższego  czasu  obserwuje,  iż  w  naszej  gminie  22  stycznia  jest  dniem  zapomnianym.

Następnie mieszkaniec dodał, że on jako 14 letni młodzieniec cieszył się, że gmina Wyrzysk została

wyzwolona. Mówił to z łzami w oczach, a nikt w tym kierunku nic nie robi. Radny powiedział,
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że wszedł na stronę internetową Nakła, Łobżenicy, Miasteczka, Szamocina, Kcyni, Piły i czczą dni

wyzwolenia.  Jest  to  lekcja  historii,  lekcja  dla  młodzieży,  która  wniosłaby  coś  więcej  do

patriotyzmu, do rzeczy, za które została przelana krew. Rozumie, że w uchwałach podjęto decyzję

o ekspertyzie pomnika Chrystusa Króla ale jeżeli wstydzimy się składać kwiaty pod pomnikiem

Chrystusa Króla bo jest tak zdewastowany przez warunki atmosferyczne to jest jeszcze możliwość

złożenia na cmentarzu żołnierzy radzieckich – oni pomogli wyzwolić naszą gminę. Człowiek mając

88 lat z łzami w oczach mówił, że cieszyli się, że nie będą musieli mówić już po niemiecku, że będą

mieli szkołę Polską, kościół Polski, że będą mogli iść spokojnie ulicą wieczorem i nikt nie będzie

mówił, że są pod okupantem. Chciałby zwrócić uwagę Szanownym Radnym i Przewodniczącemu,

iż są daty, które powinno się przestrzegać tj. 22 stycznia, 3 maja, 9 maja, 1 września, 11 listopada

i 28 grudnia. Są to daty wpisane do ziemi krajeńskiej i powinno się o tym coraz więcej mówić

i  uczyć  młodzież.   Pamięta  czasy,  które  były  i  w  latach  60  -  tych  były  odprawiane  msze  za

wyzwolenie tych miejscowości i gminy. Prosiłby Radnych, aby na przyszły rok datę 22 stycznia

uczcić z szacunku do tych ludzi, którzy jeszcze żyją.

Przewodniczący Rady powiedział,  że  radny poruszył  ważną kwestię  dotyczącą  poszczególnych

rocznic. W gminie Wyrzysk według niego rocznice obchodzone są bardzo uroczyście i starają się

o wszystkich pamiętać. Pan Stefan Wełniak jako radny tak samo jak i on przyczynia się i będzie się

do tego przyczyniał. Jeśli chodzi o cmentarz poległych żołnierzy radzieckich nie zna drugiego tak

zadbanego  cmentarza  w  Polsce,  ponieważ  nasza  gmina  bardzo  o  to  dba.  Każde  rocznice  są

odpowiednio udekorowane, w każdą rocznicę cmentarz jest udekorowany kwiatami i zniczami.

Jacek Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza Wyrzyska powiedział,  że  cenne jest  to  co  powiedział

radny na temat 22 stycznia, gdyż rzeczywiście jest to data ważna dla Wyrzyska i dla całej gminy.

Radny zwrócił się do Rady, a więc i do siebie. Szkoda, że ta inicjatywa i ten sygnał nie pojawił się

przed  22  stycznia  bo  wtedy można  by się  przygotować.  Ma nadzieję,  tak  jak  powiedział  Pan

Przewodniczący bo podziela jego zdanie na ten temat, że powinni się lepiej przygotować. 

Rady  Ryszard  Sell  powiedział,  że  jest  to  bardzo  szlachetne  i  wielkie,  aby  nie  zapominać

o rocznicach.  Sam jako historyk,  wielokrotnie  na lekcjach mimo,  że  nie  ma tego w podstawie

programowej  mówi  o  wydarzeniach  lokalnych.  Wie  nieoficjalnie,  że  dr  Roman  Chwaliszewski

przygotowuje w przyszłym roku znaczącą oprawę wydarzeń z 1920 r., więc myśli, że ten wątek

będzie kontynuowany. Następnie powiedział,  że radni otrzymali zaproszenie od Pani Kierownik

OSiR,  podpisane  również  przez  Panią  Burmistrz,  które  zapraszają  na  uroczystość  -  sportowe

podsumowanie roku 2018, które odbędzie się 16 marca 2019 r. o godz. 15:00 na sali widowiskowej

przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku. 
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11. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 13:50 Przewodniczący Rady

zamknął VI  sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska      Przewodniczący Rady
podinsp. ds. obsługi rady gminy                         (-) Roman Łuka
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